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Do prváckych lavíc si sadlo 77 detí          

V utorok 2. septembra sa najväčšia pozornosť 
pri otvorení nového školského roku logicky 
upriamila na prváčikov. Vo februári tohto roku 
prišlo na zápis rekordný počet – 103 detí. Do 
prvých tried napokon nastúpilo 77 detí, čo 
znamená, že prvýkrát od roku 1989 otvorili 
v ZŠ štyri prvácke triedy. Počas slávnostného 
otvorenia nového školského roka prváčikov 
privítali aj riaditeľka ZŠ Alena Petáková, sta-
rosta Peter Šramko a  lamačskí poslanci Anna 
Marková, Mária Imrichová a Radoslav Olekšák. 

Lamač má 7434 obyvateľov
Údaj platí k 7. 7. 2014 a bol zaznamenaný 
v súvislosti s konaním novembrových ko-
munálnych volieb.

Dobrá zábava a  ešte lepšia atmosféra cha-
rakterizovali aj tohtoročné Rozálske hody 
v  Lamači. Bohatý kultúrny program počas 
všetkých troch dní ponúkol veľa hudobných, 
speváckych i  tanečných vystúpení na hlav-
nom pódiu na Malokarpatskom námestí, 
rovnako tak rôznorodé sprievodné podujatia, 
medzi ktorými nechýbali výstavy, koncer-
ty, ale aj otvorenie novej, crossfitovej zóny 
v  športovej hale. Ani na tohtoročných ho-
doch prirodzene nesmelo chýbať veľa dob-
rého jedla, od trdelníka až po pečené prasa. 
A  tí, ktorí si chceli „dať si do nosu“, tiež mali 
široký výber možností. No a  napokon, aj to 
počasie prialo hodom a  prakticky počas ce-
lého programu hodov svietilo slniečko. A tak 
sa slová starostu Petra Šramka z otváracieho 
ceremoniálu, že „ak je pekné počasie, sú pek-
né hody,“ v tomto roku naplnili.

Viac o Rozálskych hodoch na 4. a 5. strane

Rozálske hody ani tentoraz nesklamali                                                                                               
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Téma „Voľnočasový areál“                                                   

Počas letných prázdnin sa v  areáli zrealizovali 
podstatné časti - vybudovala sa tartanová plocha, 
osadili sa stĺpy, sú osadené skoro všetky prvky pre 
posilňovanie a oddychové cvičenie. „Práce napre-
dujú potrebným tempom a verím, že termín do-
končenia stavby, 30. september sa dodrží, „ uvie-
dol v tejto súvislosti starosta Peter Šramko. 

Ako je to s nájmom pre hokejbalistov?                                             

Výstavba voľnočasového areálu sa konečne po-
hla a  podobne ako ostatní poslanci, aj ja som 
rada, ak v  Lamači vzniká miesto, ktoré skrášli 
a spríjemní život v našej mestskej časti. Ako po-
slankyňa mestskej časti sa však stále musím po-
zerať aj na to, či uskutočňovaný projekt nespôso-
bí v budúcnosti problém, nech už je na pohľad 
akýkoľvek pekný. A žiaľ, pri voľnočasovom areáli 
stále vznikajú otázniky a obavy, aby v budúcnosti 
nemusel Lamač vracať peniaze z eurofondov, za 
ktoré areál vzniká. Už sme niekoľkokrát upozorni-
li na zmeny v projekte, ktoré môžu byť prísnymi 
a  často až byrokratickými kontrolami takýchto 
projektov vyhodnotené ako neoprávnené. To 
by znamenalo povinnosť vrátiť dotácie. Naozaj 
nejde o maličkosť, ale o vyše 400.000 eur. Toľko 
peňazí napríklad potrebujeme na fungovanie zá-
kladnej školy počas jedného školského roku.
Aj keď nás poslancov vedenie úradu na čele s pá-
nom starostom presviedča, že všetko je v poriad-
ku, nie som si jeho slovami úplne istá. Príklad pre 
moje pochybnosti dáva i otázka, ktorá sa týka náj-
mu pozemku , ktorý je súčasťou práve budované-
ho areálu. Pozemok bol v roku 2008 prenajatý pre 
hokejbalový tím. Ako som sa dozvedela, v uplynu-
lých dňoch starosta vypovedal športovému klubu 
nájomnú zmluvu, vraj za nedodržanie podmienok 
zmluvy. Samotné vypovedanie je otázne, keďže už 
rok a pol hokejbalisti na žiadosť úradu a kvôli sta-
vebným obmedzeniam v areáli nehrávajú.
Taktiež je otázna možnosť čerpania eurofon-
dov pre voľnočasový areál vprípade existencie 
takejto zmluvy. To by mohlo mať za následok 
pozastavenie čerpania resp. aj žiadosť o vrátenie 
všetkých prostriedkov od riadiaceho orgánu. 
Preto by som sa rada  opýtala pána starostu, či 
vie jednoznačne garantovať, že preukázaním 
uvedených skutočností by nedošlo k  poškode-
niu mestskej časti. Aby súčasnú radosť neskalila 
v budúcnosti pochybnosť, či to vôbec stálo za to.

Gabriela Bizoňová, poslankyňa MČ

V dolnej časti Lamača sa vybudovali 
parkovacie miesta                                                       

Lamačský úrad avizoval, že počas leta sa bude 
venovať aj budovaniu nových parkovacích miest. 

„Na Studenohorskej a  Bakošovej ulici súbežnej 
s Podhájom sa podarilo vybudovať spolu 44 no-
vých parkovacích miest. Pretože parkoviská boli 
niekde budované na miestach, kde boli súbežné 
parkovacie miesta s chodníkom, dá sa povedať, že 
pribudlo približne 24 nových parkovacích miest 
pre Lamač, „ informoval starosta Peter Šramko. 
Dodal, že ak to umožnia finančné možnosti, mest-
ská časť by chcela zrealizovať ešte ďalších 6 miest 
medzi Heyrovského 11 a 13. „ S s touto realizáciou 
niektorí nájomcovia existujúcich parkovacích 
miest vyjadrili nesúhlas, a preto budeme o reali-
zácii ďalej rokovať, „ povedal starosta. Podľa jeho 
slov nie je jednoduché nájsť priestor na realizáciu 
parkovísk zo zatrávňovacích tvárnic, nakoľko pod 
terénom sa mnohokrát nachádzajú elektroroz-
vody a  rozvody tepla. Starosta pripomenul, že 
počas leta sa tiež obnovila väčšia časť vodorovné-
ho značenia, ktoré prispieva k  lepšej organizácii 
parkovania na ul. Heyrovského, Studenohorskej, 
Bakošovej a Malokarpatskom námestí. 

Priechod pri Lidli by do zimy mohol byť 
skutočnosťou                                                                     

Dlhý príbeh realizácie bezpečného priechodu pre 
chodcov pri Lidli  by sa v  najbližších mesiacoch 
mohol uzavrieť želaným rozuzlením. Mestská 
časť sa dohodla s  obchodnou spoločnosťou, že 
pri rekonštrukcii parkoviska pri predajni sa na pri-
ľahlom pozemku vybuduje chodník, ktorý bude 
viesť od parkoviska k  plánovanému priechodu. 
„V tejto súvislosti by som rád poďakoval majite-
ľom týchto pozemkov - pánom Matzenauerovi 
a Helingerovi, s ktorými sa mi podarilo vyrokovať, 
že súhlasili s  ich prenájmom,“ povedal starosta 
Peter Šramko. Dodal, že na magistráte hlavného 
mesta prebieha výberové konanie na dodávateľa 
realizácie priechodu s osvetlením. „Verím, že zrea-
lizovaný chodník nebude dlho čakať na realizáciu 
priechodu, avšak výberové konania musia pre-
behnúť v zmysle zákona, a preto to samospráve 
trvá dlhšie ako súkromným firmám. Boli by sme 
veľmi radi, keby sa to do novembra podarilo zre-
alizovať, dodal Peter Šramko. 

Problematický rigol na Zidinách                                
    
Ešte v  priebehu júla sa na Zidinách zišli oby-
vatelia so starostom obce, aby poukázali na 
problém rigola, ktorý podľa nich neodvádza 
zrážkovú vodu. Konštatovali pritom, že rigol nie 
je vyčistený a stále viac a viac sa prejavuje fakt, 
že v roku 2011 bola na tomto mieste zasypaná 
odvodová rúra, ktorú vybudovali na vlastné 
náklady obyvatelia lokality. Poukázali tiež na 
vznikajúci zápach, ktorý podľa nich neodteka-
júca voda spôsobuje. Starosta Peter Šramko na 

mieste tvrdil, že rigol vyčistený bol, voda v ňom 
nestojí a  dôvodom zápachu je to, že obyvatelia 
blízkeho okolia vypúšťajú splaškovú vodu. Rigol 
však prisľúbil prehrabať. V súvislosti s rigolom sa 
však objavila iná otázka...

Ako je to s kosením na Zidinách?

V okolí rigolu dala mestská časť vykosiť burinu na 
približne 200-metrovom páse so šírkou od jed-
ného do dvoch metrov. Za túto službu, nazvanú 
vyčistenie prícestnej priekopy, zaplatila firme CRA 
sumu 1936,80 eura. Je skutočne otázne, či sú to 
efektívne vynaložené verejné prostriedky. Lamač 
má pracovnú čatu, ktorá sa venuje údržbe zelene 
v  mestskej časti. Navyše, od júna môže využívať 
až 6 ľudí – poberateľov dávok, ktorí pracujú na 
základe novely zákona o pomoci v hmotnej núdzi 
a majú vykonávať práve podobný charakter prác 
ako je čistenie verejných priestranstiev. Otázne 
je teda - prečo neboli využití napríklad v takom-
to prípade. Mestskú časť by to takto vyšlo oveľa, 
oveľa lacnejšie. Pre porovnanie, oslovili sme ve-
rejnoprospešné podniky v  Novom Meste i  Ruži-
nove, ktoré sa starajú v týchto mestských častiach 
o  údržbu a  úpravu zelene a  čistenie verejných 
priestranstiev. Cenu za kosenie plochy na Zidi-
nách odhadli podľa tabuľkových cien aj s rezervou 
na maximálne 60 eur, v  prípade nutnosti použiť 
kontajner na odpad maximálne na 100 eur. La-
mačan oslovil aj firmu, ktorá sa zaoberá údržbou 
zelene a  čistením verejných priestorov. Konateľ 
spoločnosti, ktorý chcel svoje meno i názov firmy 
zachovať v  anonymite pre Lamačan povedal, že 
pre súkromnú spoločnosť je zákazka na kosenie 
250 štvorcových metrov na základe tabuľkových 
cien nevýhodná. Ak teda firma na takejto ploche 
kosbu, prípadne čistenie plochy vykoná, je to na 
základe dohodnutej sumy s  objednávateľom, 
v tomto prípade s mestskou časťou. 
Starosta Peter Šramko tvrdí, že na mieste bolo 
potrebné odstrániť čiernu skládku a  pri kosení 
použiť špeciálnu techniku. Tu je jeho vyjadrenie.
„Vyčistenie rigolu bolo realizované na základe 
výstupu z MZ. Na vyrezanie kríkov a vyčistenie 
čiernej skládky vedľa komunikácie na Zidinách 
bolo vyčlenených 2000 eur z  rozpočtu MČ. Na 
tieto práce bola riadne vysúťažená firma, nakoľ-
ko pracovná čata na vyčistenie, vyrezanie a pre-
hĺbenie tohto rigolu nemá patričnú techniku. 
Bol tu takisto problém s  odvezením odpadu. 
Konkrétne sa jednalo o komunálny odpad, naj-
mä plastový odpad a  obaly, sklo, pneumatiky, 
drobný stavebný odpad a v konečnom dôsled-
ku aj silno znečistená zemina splaškami, ktoré 
dlhé roky cez tento rigol pretekali. Tento odpad 
bol z lokality vyvezený. 
Kapacity našej pracovnej čaty, ako aj pracov-
níkov ktorých máme z  ÚPSVaR (poberatelia 
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Milí Lamačania, dovoľte, aby som Vás opäť 
prostredníctvom nášho časopisu informoval, 
čo sa mi podarilo ako predsedovi komisie, kto-
rá má v agende i dopravu, konkrétne presadiť. 
Chcem v  prvom rade poďakovať všetkým, či 
už na miestnom úrade, magistráte, Doprav-
nom podniku, že vypočuli moje návrhy a nie-
ktoré z nich sa podarilo aj zrealizovať.

Viac parkovacích miest

V tomto roku sme na rozšírenie kapacity par-
kovania prostredníctvom zatrávňovacích 
dlaždíc vyčlenili v rozpočte na môj návrh naj-
vyššiu sumu 20 000 eur, ktorá nám postačí na 
vybudovanie plnohodnotných 28 parkovacích 
miest na Studenohorskej ulici, Malokarpat-
skom námestí a ulici Na barine. Na Bakošovej 
ulici vďaka mojej iniciatíve pribudne 23 kom-
binovaných miest zo zatrávňovacích dlaždíc, 
čo umožní kolmé parkovanie. Tým zvýšime ka-
pacitu na parkovanie na Bakošovej ulici zhruba 
o  13 miest. Mimochodom, na Bakošovej sme 
urobili na časti ulice nový povrch chodníka 
a vymaľovali aj parkovacie čiary, aby si prípad-
ní záujemcovia mohli prenajať miesto na vy-
hradené parkovanie. Bakošova ulica je už naša 
lamačská a  nie magistrátna, preto ľudia vidia 
jasné zlepšenie starostlivosti o ich ulicu. Bodaj 
by všetky ulice patrili nám a nie magistrátu.

Nový priechod pri Lidli
Cez leto som sa zúčastnil viacerých rokovaní 
ohľadom vybudovania tak prepotrebného 
nového priechodu pre chodcov pri Lidl-i. Po 
počiatočných prieťahoch a  ťažkostiach sa 
podarilo nájsť potrebné finančné prostriedky 
a  po odsúhlasení a  vycizelovaní projektu sa 
pevne verím, ešte v tomto roku dočkáme no-
vého bezpečného priechodu. Bude osvetlený 
a poskytne tak potrebný komfort na bezpečné 
prechádzanie cez frekventovanú cestu.

Viac garantovaných nízkopodlažných spo-
jov na 63 a 130
Som veľmi rád, že sa mi osobným rokovaním 
a  vďaka ústretovosti predstaviteľov DPB po-
darilo od 2.9.2014 presadiť garanciu nízko-

podlažných spojov na všetkých celodenných 
poradiach 63 ( zvýšenie o 100 % ) a garanto-
vať nízkopodlažný autobus aj na vami obľú-
benej linke č. 130. Uvedomujem si, že stále je 
čo zlepšovať. Pevne verím, že sa novododané 
autobusy objavia v novembri aj na linke číslo 
30 a samozrejme budeme tlačiť na to, aby po 
dodaní nových kĺbových autobusov v  budú-
com roku bola celá linka číslo 63 obsluhovaná 
výlučne nízkopodlažnými vozidlami.

Priraďovací pruh na Hodonínskej ulici na vý-
jazde z ul. Podháj

Som rád, že na základe môjho návrhu a vďaka 
aktivite našich pracovníkov sa podarilo ob-
noviť priraďovací pruh na Hodonínskej ulici, 
ktorý aspoň čiastočne pomôže riešiť kritickú 
situáciu výjazdu nás Lamačanov smerom do 
mesta najmä v čase dopravných špičiek. Preto 
prosím všetkých vodičov, aby sa priraďovací 
pruh nebáli využívať, Záhoráci nás Lamačanov 
určite vždy radi pustia:)

Zníženie tranzitu cez Lamač
Kruhový objazd OK5 by mal byť uvedený do 
prevádzky v  októbri tohto roku spolu s  plá-
novaným otvorením nákupného centra v no-
vembri. Pevne verím, že po zvýšenej premávke 
cez Lamač v  lete z dôvodu budovania okruž-
nej križovatky sa konečne všetci, ktorí len 
Lamačom prechádzali smerom na Záhorie, 
budú snažiť Lamač cez diaľničný obchvat ob-
chádzať. Na to musíme urobiť patričnú osvetu 
a samozrejme tlačiť na bezplatný úsek diaľnice 
Lamač – Stupava. Na ul. Pod Zečákom, ktorá 
trpí tranzitom po Lamačskej a  Hodonínskej 
ulici najviac, chceme ešte v tomto roku vybu-
dovať tri kvalitné retardéry, ktoré zbrzdia nie-
ktorých nezodpovedných mimolamačských 
pretekárov v zóne 30 v starom Lamači.
Iste o problémoch v našej statickej i dynamickej 
doprave by sa dali písať romány, no dôležité je 
konať a ja som rád, že sa mi s pomocou zaintere-
sovaných ľudí podarilo posunúť riešenie problé-
mov v našom Lamači s dopravou aspoň o malý 
kúsok dopredu. V dnešnej dobe musíme hľadať 
spôsoby a postupy, ako problémy ľudí žijúcich 
v Lamači reálne riešiť. Myslím si, že i vďaka ak-
tivite našej dopravnej komisie naša mestská 
časť chytila v oblasti riešenia dopravnej situácie, 
ktorú mimochodom pravidelne monitorujeme 
i na rokovaniach miestneho zastupiteľstva, ten 
správny smer. A je len na nás Lamačanoch, či sa 
tento správny smer udrží aj naďalej. Pekný začia-
tok školského roka všetkým želá

Radoslav Olekšák,
poslanec miestneho zastupiteľstva,

 predseda komisie financií, 
podnikateľských aktivít a dopravy

Doprava – problém náš každodenný                                                                                               

V Lamači pomáhajú aj dlhodobo 
nezamestnaní                                                                    

V  rámci novely zákona o  pomoci v  hmotnej 
núdzi zamestnala mestská časť dlhodobo ne-
zamestnaných, ktorí si podľa nového ustano-
venia musia základnú dávku v hmotnej núdzi 
(61,60 eura) odpracovať v rozsahu minimálne 
32 hodín mesačne. Lamač využíva týmto spô-
sobom pomoc šiestich ľudí. Pre mestskú časť 
začali pracovať od 16. júna. Muži pracujú na 
údržbe a úprave zelene, čistení a úprave verej-
ných priestranstiev, detských ihrísk či športo-
vísk. Pomáhajú tiež s  likvidáciou nelegálnych 
skládok. Ženy vypomáhajú pri udržiavaní čis-
toty v  budovách, ktoré vlastní mestská časť, 
starajú sa o pamiatky a vykonávajú tiež jedno-
duché administratívne práce. Lamač by podľa 
prednostky Michaely Koväri-Mrázovej vedel 
využiť a ponúknuť v rámci týchto verejno-pro-
spešných aktivít prácu aj 20 ľuďom. Na druhej 
strane, Lamaču pomáhajú všetci, ktorí sú za 
mestskú časť Bratislava-Lamač na úrade práce 
vedení ako poberatelia dávok v  hmotnej nú-
dzi. Je preto potrebné oceniť ich prístup. V os-
tatných mestských častiach Bratislavy majú to-
tiž veľký problém s tým, že poberatelia dávok 
nie sú ochotní vykonávať verejno-prospešné 
práce. Aj za cenu, že základnú dávku v núdzi 
nedostanú, na verejno-prospešné práce buď 
vôbec nenastúpia, alebo sa vyhovoria na zdra-
votné problémy. Napríklad v  Karlovej Vsi je 
viac ako 130 poberateľov dávok, z  toho však 
pre mestskú časť pracuje len jeden človek.

hmotných dávok), sú naplno využití na kosenie 
a čistenie v starom i novom Lamači. Počet kose-
ní v tomto roku dosiahol k dnešnému dňu číslo 
8 a  pokiaľ sa bude naďalej držať teplo a  budú 
opakované zrážky, možno sa bude niekde kosiť 
aj 11-krát. Obvykle sa kosilo 4-krát, maximálne 
5-krát. Oveľa ťažšie by sa nám vysvetľoval stav, 
keby naše sídlisko i starý Lamač boli zarastené 
metrovou trávou. 

V škole i na úrade opravovali kanalizáciu

Oprava havarijného stavu kanalizácie sa napokon 
netýkala iba  budovy ZŠ, ale aj budovy miestneho 
úradu. Už na začiatku prázdnin sa podarilo zre-
konštruovať dažďové vpuste, ktoré prechádzajú 
cez budovu ZŠ a boli napojené na upchatú kana-
lizáciu. Zlý stav sietí poškodil učebňu v  jednom 
z  traktov základnej školy, čo si vyžiadalo zásah 
priamo v  škole. Rekonštrukciu preverili prudké 
náporové dažde počas prázdnin, žiadna z porúch 
sa už neobjavila. Poruchu kanalizačného zvodu 
museli riešiť aj v  budove miestneho úradu, kde 
pri prudkých dažďoch vytekala v  suteréne voda 
z prasknutej kanalizácie.



Lamačan 9 / 20144

Rozálske hody 2014                                                                                                                                                                                                    

Piatok
Už v  piatok ráno bolo prichystané hlavné 
pódium, na ktoré pred sedemnástou hodi-
nou priviedol starosta Lamača Peter Šramko 
poslancov mestskej časti a  oficiálnych hostí , 
starostu Ružinova Dušana Pekára a  starostu 
Devínskej Novej Vsi Milana Jambora. K  nim 
sa neskôr pridal aj primátor Bratislavy Milan 
Ftáčnik.

Kultúrny program pripravilo v spolupráci s la-
mačským úradom a  BKIS občianske združe-
nie OZ Lamačania. Súčasťou programu bola 
už predpoludním konferencia „Po stopách 
Chorvátov“ i výstava diel akademického ma-
liara Daniela Bidelnicu. Popoludní a večer sa 
na pódiu predstavila skupina historického 
šermu, Vlado Baškovič, kúzelník Talostan, 
s recitáciou Janka Hodáňová a takisto spevá-
ci Janko Greguš, Jakub Petraník, Marcela Lei-

ferová a Robo Opatovský. V stane Spolku vy-
slúžilých vojakov sa podával zadarmo chutný 
guláš.

Veľkú úspech najmä u detí mal kúzelník Talostan Janko Greguš opäť dokázal, že to s divákmi vie! Hviezdou večera bol Robo Opatovský

Veľkou atrakciou bol obrnený transportér, ktorí 
doviezli členovia Spolku vyslúžilých vojakov. Lá-

kaniu nasadnúť doň neodolal ani primátor Mi-
lan Ftáčnik... a ani starosta Lamača Peter Šramko

Sobota
Sobotňajší program otvoril vystúpením kúzel-
ník Ivan, o zábavu sa postarali tiež Crazy Jump, 
tanečníčky Zumby, mažoretky TINA, hudobné 
skupiny Lojzo a  Team revival, QUEENMANIA 
i FUNKIEZ. V sprievodnom programe boli pri-
pravené aj jazda na koníkoch pre deti a  vy-
hliadková jazda vláčikom po Lamači. Otvorili 
tiež výstavu drevorezieb Rez slnkom.

<<   V  rámci výstavy Sochy a  fotografie v La-
mači II, bola v areáli fy Komprint otvorená vý-
stava drevorezieb. Na fotke autori diel –Matej 
Smrek, Jozef Uhliarik a Pavel Krkoška

<<   V tombole boli zaujímavé ceny, rozdávali 
sa j reflexné vesty, ktoré prispievajú k  väčšej 
bezpečnosti chodcov

Najväčšie ovácie zožal v  sobotu slovenský 
Freddie Mercury, Peter Pačut a  jeho QUEEN-
MANIA   >>

Ďakujeme sponzorom tomboly 
Baumax, Carpinus - František Ovádek, Mäsiarstvo Ilavský, Kvetinárstvo Kulla, Pizzeria Vŕšok II – Václav Plhák, FUXO-Martin Šimonič, Lekáreň ANGE,  
ZELOVOC - Ľubomil Mišovič, Vinárstvo Beňo

Maliar Daniel Bidelnica s predsedníčkou OZ 
Lamačania Máriou Rehákovou

Prítomným sa okrem starostu Lamača prihovo-
rili aj starostavia Ružinova a Devímskej Novej Vsi
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Nedeľa

Súčasťou programu bolo aj ocenenie lamač-
ských osobností. Z  rúk starostu si ocenenie 
prevzali darcovia krvi Iveta Simančíková, 

Marián Magdolen a Milan Miler, mladé špor-
tové talenty Laura Anettová a  Ivan Fratrič, 
tréneri František Polák a Štefan Mada a ume-

lecké osobnosti - drevorezbár Pavel Krkoška, 
herec František Kovár, ktorého na odovzdá-
vaní zastúpila manželka a in memoriam bol 
ocenený aj muzikant Ivan Kysucký. Kvôli po-
vinnostiam v klube AC Parma si už v sobotu 
večer prevzal ocenenie aj futbalista Lukáš 
Haraslín.

V nedeľu sa v kaplnke sv. Rozálie uskutočnila 
hodová svätá omša, ktorú celebroval dekan 
Felix Mikula

Na Malokarpatskom námestí vystúpili folklór-
ne súbory Živel (na obrázku) Devín, Ekonóm, 
ľudová hudba Cifra i dychovka zo Stupavy. 

Návštevníkom hodov sa na pódiu predstavili 
aj talentované deti z Lamača

Ďakujeme sponzorom Rozálskych hodov 2014

Ako sa vám páčili tohtoročné hody?                                                    

Edita Šujanová
Veľmi oceňujem bohatý kultúrny prog- 
ram hodov. Myslím, že mu nič nechýba.

Bohumil Krajačič
Ja sa na hody vždy teším, lebo zakaž-
dým nimi Lamač ožije.

Ivan Baboš
Spokojnosť! Pekný program, vyšlo aj 
počasie, páčilo sa mi to. 

Rodina Kovačičova
Fajn, veľkým pozitívom je to, že je tu veľa 
atrakcií pre deti, čo využila aj naša malá.Takéto fotky a pekné momenty z hodov nájdete  

v októbrovom čísle Lamačana
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Nadšenci chcú pripomenúť históriu bitky 
pri Lamači z roku 1866                                               

Občianske združenie BS-13/Stoh a mestská časť 
Bratislava-Lamač v    súčinnosti so štyrmi brati-
slavskými mestskými časťami, ktorých sa histo-
rické udalosti bitky pri Lamači z roku 1866 týka-
jú (Dúbravka, Záhorská Bystrica, Devínska Nová 
Ves, Nové  Mesto), by chcelo obyvateľom hlav-
ného mesta, ale aj jeho návštevníkom priblížiť 
obdobie druhej polovice 19. storočia a udalosti 
rozhodujúcej bitky Prusko-rakúskej vojny v roku 
1866. Na sobotu 11. októbra pripravujú rekon-
štrukciu tejto historickej bitky. 
Ako informoval Tomáš Achs z OZ BS-13/Stoh , ešte 
nie je definitívne vybrané miesto podujatia, naj-
pravdepodobnejšie sa podľa neho javí možnosť 
uskutočniť akciu na lúke pri krematóriu, medzi La-
mačom a Záhorskou Bystricou. Na podujatí chce 
spolupracovať s Klubmi vojenskej histórie z Českej 
republiky. Okrem samotnej rekonštrukcie bitky, by 
návštevníci podujatia mali mať možnosť vidieť aj 
výstavu dobových remesiel .
„Chceli by sme urobiť podujatie, ktoré by po-
stupne získavalo stále vyššiu a  vyššiu úroveň 
i reputáciu,“ uviedol Achs, ktorý pripomenul, že 
v roku 2016 bude 150. výročie bitky pri Lamači. 
„Vtedy by si takéto podujatie zaslúžilo, aby sa 
aspoň približovalo veľkoleposti Korunovačných 
slávností v Bratislave,“ povedal.
Bitka pri Lamači sa odohrala 22. júla 1866 skoro 
ráno delostreleckým útokom Prusov na rakúske 
vojská, ktoré pred Bratislavou vytvorili obranný 
val. Paľba bola namierená práve na Lamač a na 
Dúbravku. Medzitým sa ďalšie pruské oddiely 

pokúsili o  obchvat rakúskych obranných línií 
cez Kamzík. Pred rozhodujúcim útokom Prusov 
zachránil Bratislavu začiatok prímeria uzavreté-
ho v Mikulove. V bitke padlo na oboch stranách 
niekoľko sto vojakov, ktorých telá boli pochova-
né v  okolí Lamača, Dúbravky a  na návrší Kam-
zíka.

Škola chce zvýrazniť individuálny prístup 
k žiakom                                                                                

„Verím, že sa aj v tomto školskom roku budú u nás 
deti dobre cítiť!“ Také je želanie riaditeľky ZŠ Aleny 
Petákovej na začiatku nového školského obdobia. 
Riaditeľka prízvukovala, že sa škola bude opätov-
ne snažiť, aby deti učila v duchu hesla „škola pre 
život“, teda poskytla deťom vedomosti a zručnos-
ti, ktoré dokážu uplatniť v bežnom živote, ktoré sú 
v súčasnosti potrebné, a ktoré im poskytnú základ 
pre ďalšie efektívne vzdelávanie. 
Škola sa takisto chce ešte viac zamerať na indi-
viduálny prístup k žiakom. „Vytvorili sme moti-
vačný program „Sme tu pre vás“, ktorý by mal 
pomôcť k tomu, aby sme vzbudili  u detí väčší 
osobný záujem o to, aké vzdelanie môže škola 
poskytnúť a čo im to samotným môže priniesť 
do budúcnosti,“ informovala Alena Petáková. 
„Na začiatku školského budem preto chodiť do 
tried a  budem sa s  deťmi rozprávať aj o  tom, 
čo od nich očakávame my, ako pedagógovia, 
prečo sa majú učiť. Zároveň, sa budem pýtať 
na to, čo oni očakávajú od nás,“ dodala riadi-
teľka. Súčasťou projektu bude aj pokračovanie 
Detského parlamentu, ktorý by sa mal zamerať 
na dobrovoľníctvo a  nezištnú pomoc druhým. 
„Deťom poskytneme motivačné nápady, no 
čakáme, že aj oni prídu s  myšlienkou, ako by 
mohli pomôcť iným, napríklad starší žiaci by 
mohli doučovať tých mladších,“ uviedla riadi-
teľka jeden z príkladov. Škola takisto chce do-
dať žiakom impulz pre to, aby sami rozhodovali 
o tom, aké vedomosti si potrebujú doplniť a na 
aké doučovanie chcú využiť vzdelávacie pouka-
zy, ktoré dostanú k  dispozícii. Lamačská škola 
otvára aj nové krúžky na škole. Spolupracovať 
bude s neziskovou organizáciou Krúžky v škole, 
ktorá má za sebou 15-ročnú prax v organizova-
ní krúžkov na školách v Českej republike a v sú-

časnosti prichádza aj do Bratislavy. V  ponuke 
pre deti by mal byť napríklad krúžok pre cheer-
leaderky, krúžok stolových hier a šachu, krúžok 
vedeckých pokusov alebo krúžok zameraný na 
počítače a internet.

Lamačanka zvíťazila na Krajských 
športových hrách seniorov                                          

Krajské športové hry JDS sa už piatykrát konali 
v Malackách. Nepriaznivé počasie  prinútilo or-
ganizátorov improvizovať. Vytrvalý dážď zneprí-
jemňoval už od rána aj cestu účastníkov. Dvaja 
lamačskí účastníci - Moravický, Stašková- sa zví-
tali s  účastníkmi ostatných obvodov a  okresov 
už ráno v autobuse. V Spojenej cirkevnej škole 
v centre Malaciek už vládla rutina organizátorov.  
Ranná kávička a zákusok povzbudili pretekárov. 
Najlepšie to vyšlo stolným tenistom v telocvični, 
ktorí bezprostredne po nástupe a slávnostnom 
sľube pretekárov i  rozhodcov začali bojovať. 
Streľba zo vzduchovky a hod valčekom žien sa 
konali v priestoroch gymnázia.  Hody granátom 
na cieľ i chôdza mužov i žien sa konali v mier-
nom daždi a  v  pršiplášťoch   na ihrisku školy. 
Nálada bola úžasná. Akoby sa pretekári chceli 
odvďačiť organizátorom za obetavosť. Lamačskí 
účastníci sa zapojili do troch disciplín : streľba, 
hod granátom a chôdza. Mária Stašková vyhra-
la chôdzu na 1 km. Po ukončení súťaží a obede 
v  školskej jedálni navštívili účastníci umelec-
kú   galériu s  kultúrnym programom. Nasledo-
valo vyhlásenie víťazov a rozlúčka so žartovným 
vzdychom najmä organizátoriek : „Už to urobte 
konečne inde, nech si i my užijeme !“

Peter Moravický

Na základe žiadosti vlastníka a podnetu mestskej časti uskutočnil dňa 
24. júna Regionálny úrad verejného zdravotníctva v Bratislave meranie 
intenzity elektrického poľa v okolí antény slúžiacej mobilnému operá-
torovi Orange, umiestnenej na streche bytového domu na Heyrovské-
ho 8. Meranie intenzity sa konkrétne uskutočnilo v  priestoroch bytu 
na siedmom poschodí na Studenohorskej 77, bytu na 11. poschodí na 
Heyrovského 6 a bytu na 10. poschodí na Heyrovského 10 a tiež na naj-

vyššom mieste mestskej časti na Ceste na Klanec. Meranie malo pre-
ukázať hodnoty elektromagnetického žiarenia, ktorému sú vystavení 
obyvatelia lokality. Riadilo sa smernicami Európskej únie a Ministerstva 
zdravotníctva SR.
Ako sa v správe konštatuje, namerané žiarenie neprekračuje predpisy 
a limity, ktoré sú európskymi i národnými normami stanovené v prípa-
de vystavenia obyvateľstva elektromagnetickému žiareniu.

Hodnoty žiarenia sú v súlade s predpismi                                                                                                                                                                               

...zo správy o kontrole
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Novorodenci narodení v mesiacoch júl  
a august                                                                                      

2.7. Sebastian Kasal
10.7. Adam Kapuš
11.7. Jakub Kern
14.7. Viktor Zíka
15.7. Natália Szőkeová
4.8  Maxim Jusko
15.8. Veronika Šalgovičová
17.8 Zoe Popiková
24.8. Alex Lukáč
25.8. Tereza Marcineková
28.8. Rút Sabová
31.8. Arthur Brozman

Diana Škrhová, o ktorej sme písali v letnom čísle La-
mačana, pretavila svoj talent aj na majstrovstvách 
sveta. Po úspechu v riešení sudoku a logike na Slo-
vensku, sa Diana dostala vo svojej kategórii medzi 
absolútnu svetovú špičku. Tu sú jej dojmy zo sveto-
vého šampionátu v Londýne.

Majstrovstvá sveta v sudoku a logike sa pre mňa 
stali realitou, a  to vďaka pomoci a  finančnej 
podpory sponzorov. Touto cestou sa chcem po-
ďakovať pánovi starostovi, poslancom miestne-
ho zastupiteľstva a tiež rodinným priateľom – p. 
Jánovi Mihálovi, p. Agáte Sedilekovej, p. Martine 
Kučerovej a p. Silvii Juskovej.
Majstrovstvá sa konali od 10. – 17.8. 2014. Bol 
to náročný týždeň. Lúštilo sa celé dni od 9.00 
do 18.00 h len s krátkymi prestávkami medzi 
jednotlivými kolami a  prestávkou na obed. 
Sudoku sa lúštilo v pondelok a utorok. V stre-
du pre nás organizátori usporiadali výlet po 
Londýne, aby sme si pozreli najznámejšie pa-
miatky. Logika prišla na rad vo štvrtok, piatok 
a ešte aj v sobotu dopoludnia. Večer bol záve-

rečný ceremoniál, kde vyhlásili víťazov. Kon-
kurencia bola naozaj silná, ale so svojimi vý-
sledkami som spokojná. V juniorskej kategórii 
do 18 rokov som sa umiestnila v  sudoku na 
8.mieste a  v  logike na 6.mieste. V  celkovom 
poradí som sa ako nováčik umiestnila v sudo-
ku na 102. mieste zo 175 a  v  logike na 139. 
mieste zo 161.
Obzvlášť veľká vďaka patrí mojim rodičom, ktorí 
ma po celý čas podporovali v tejto mojej záľu-
be. Tento pobyt bol pre mňa veľmi významný 
nielen z hľadiska získavania nových skúseností 
v  spomínaných lúštiteľských oblastiach, ale aj 
pre celkový rozhľad.

Diana Škrhová

Diana Škrhová v prvej svetovej desiatke v sudoku a logike!                                                                                                                                                                                        

 Trojánová Juliana  95
 Urbaničová Mária  95
 Hakelová Lýgia  91
 Foltínová Júlia  91
 Koňakovská Mária  89
 Petrášová Alžbeta  89
 Vaško Michal  89
 Hajdu František  88
 Hojnošová Vilma  88
 Fábiková Helena  87
 Fratričová Matilda  86

 Chovanec Ján  86
 Ružovičová Božena  86
 Varjan Ján  86
 Veselá Anna  86
 Mlyneková Terezia  85
 Čarnogurská Izabela  80
 Gécová Rozalia  80
 Smolinský Anton  80
 Fabiankovič Štefan  75
 Hirnerová Ľubica  75
 Lapitka Marián  75

Jubilanti v septembri                                                                                                                                   
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•	 Voda, kúrenie, plyn, maľovky, podlahy, mon-
táž a opravy aj cez víkend.

 0905/ 429 097, 0911/ 429 097

•	 Vážení Lamačania, doprajte si čerstvú a kva-
litnú zeleninu u Maďara na Malokarpatskom 
námestí  

 Každý piatok od 7,00 – 18,00 h a v  sobotu od 
7,00 – 12,00 h – Teším sa na Vašu návštevu.

•	 Predám garáž Na Barinách. Brána je na elek-
trické ovládanie, vrchna. 

 Kontakt 0903 954 143

•	 Učím NJ, RJ, opatrím deti, žiakov, seniorov 
0944 357 001

•	 Prenajmem stojisko v garáži na Heyrovské-
ho 9. Tel.č. 0911/ 545 330

•	 Podvojné účtovníctvo pre podnikateľov, 
20-ročná prax, FINRES s.r.o. Ota Holúska 46, 
Bratislava-Záhorská Bystrica, 

 tel.č.: 0902/ 044 674, 
 denisavorosova@@yahoo.com

•	 Doučujem angličtinu, slovenčinu deti aj do-
spelých, aj cez víkend 0905/ 222 966 

•	 Ján Polák vodoinštalácie a  údržba, výmeny 
a opravy WC, batérie, sifóny, zapojenie umýva-
čiek  a pračiek, vŕtanie dier do panelov 

 0905/ 627 321

Inzercia                                                                                                                                                                                                                             

Program RC Obláčik na jún 2014                           

Počas mesiaca september budú Obláči-
kovské prázdniny,ale už teraz sa môžete 
tešiť na DOD (Dni otvorených dverí) v Ob-
láčiku na konci mesiaca. Konkrétny ter-
mín zverejníme na našej webovej stránke 
a  na facebookovom profile. Už sa na vás 
tešíme :)

13.9. Posledný vrchol 18.00 2,50 €
14.9. Všetky moje deti 18.00 2,50 €
20.9. V tichu 18.00 2,50 €
21.9. Philomenia 18.00 2,50 €
27.9. Dědičství aneb kurva sa neříka 18.00 3,00 €
28.9. Noe 18.00 2,50 €
4.10.  Miesta 18.00, 2,50 Eur.
5.10.  O koňoch a ľuďoch 18.00, 2,50 Eur.
11.10.  Kňazove deti 18.00, 2,50 Eur.

Program kina na september 2014                            

Kultúrna komisia MZ pozýva 

21.09. o 11.00 h – Divadielko pre najmen-
ších – Anna, malá čarodejnica – kino Lamač
02.10.14 o 16,00 h - Psia šou –Malokarpat-
ské nám.
08.10. o  09.00 – Poznávací zájazd senio-
rov – Rakúsko – na zájazd sa môžu prihlá-
siť seniori s  trvalým pobytom v  Lamači od 
01.10.2014 od  08,00 h na MÚ 
10.-12.10. –  Bitka pri Lamači z roku 1866 – 
zrekonštruovanie historicky poslednej bitky 
Rakúsko-pruskej vojny

Program Jednoty dôchodcov 
Slovenska MČ Lamač na september 2014                   

17.9. 10.00 h Výlet na Kačín, /Železná stu-
dienka/, stretneme sa v klube o 10,00h 
24.9. 15.00. - Stretnutie členov SCLK 
Téma: meteority
08.10.14 o 08,00 – Zámky na rakúskej stra-
ne rieky Moravy - Poznávací zájazd seniorov
- na zájazd sa môžu prihlásiť seniori s trva-
lým pobytom v Lamači od 01.10.2014 od  
08,00 h na MÚ
Pokračujeme v kurze esperanta. Otvárame 
aj nový kurz, môžete sa prihlásiť v klube.
Prosíme našich členov, aby nezabudli na vy-
rovnanie členského príspevku za rok 2014.
V  klube privítame aj nových členov. Ča-
káme tiež na Vaše podnety a  návrhy na 
spestrenie programu a  činnosti Jednoty 
dôchodcov.

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač                
Miestny úrad Bratislava-Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 64 78 00 65
MIESTNy ÚRAD A POKLADňA
Pondelok 10:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok   8:00 – 12:00 
Streda   7:30 – 12:00 12:30 – 16:30
Štvrtok   8:00 – 11:00
Piatok   8:00 – 11:00
PODATEĽňA
Pondelok   8:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok   8:00 – 12:00 13:00 – 15:00
Streda   7:30 – 12:00 12:30 – 17:00
Štvrtok   8:00 – 12:00 13:00 – 16:00
Piatok   8:00 – 12:00
STAVEBNý ÚRAD
Pondelok  10.00 – 12.00 13.00 – 17.00
Streda  07.30 – 12.00  12:30-16.30

Miestna knižnica Lamač pozýva                                      

Pondelok, Streda 13,00 – 19,00
Štvrtok 10,00 – 15,00
Telefónne číslo: + 421 2 64 78 97 37

Ako hrali naši? Výsledky FK Lamač v auguste       

A-tím
ŠK Štart Nepočujúci –FK Lamač 0:0
FK Lamač – FK Dúbravka 1:1
ŠKP Inter Dúbravka – FK Lamač 2:0

Mladší žiaci
FK Lamač – SDM Domino Bratislava B 3:3
TJ Rovinka – FK Lamač 1:2

Oznam MÚ

Vzhľadom na šíriace sa fámy oficiálne upo-
zorňujeme, že pani riaditeľka MŠ Lenka Ky-
selová nebola odvolaná. Je na dlhodobej 
PN, počas ktorej ju zastupuje pani Zuzana 
Mazancová.

Počas Rozálskych hodov sa oficiálne otvorila aj 
nová crossfitová zóna v Športovej hale Lamač. 
Záujemcovia si tu môžu vo vyhradených ho-
dinách zatrénovať pod vedením odborného 

trénera, alebo si zónu a jednotlivé tréningové 
prvky vyskúšať sami. Viac informácií nájde-
te na adrese www.crossfitbratislava.sk alebo 
osobne v Športoveje hale Lamač, Na barine.

Crossfit zóna v ŠH Lamač                                                                   

Oznam

Dňa 24.09.o 14.00 h bude stretnutie 
JUBILANTOV v SCL na Malokarpatskom 
nám. 8


